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PRELIMINARY INVESTIGATION

On June 12, 2004, at 1615 hours, Orange County District Attorney (OCDA) Supervising
Investigator EDWARD CONTRERAS contacted me regarding an officer involved shooting,
involving deputies from the Orange County Sheriff’s Department (OCSD). The shooting occurred at
27912 Baker Canyon Road, Silverado. CONTRERAS requested I respond to the OCSD Emergency
Operations Center (EOC), and assist with the investigation. | arrived at the EOC at approximately
1730 hours. CONTRERAS assigned me as the case investigator.

I met with the following Orange County District Attorney Investigators:

Supervising Investigator ED CONTRERAS, OCDA
Investigator ANTHONY SOSNOWSKI, OCDA
Investigator RON SEMAN, OCDA

Investigator MARK GUTIERREZ, OCDA
Investigator ERNEST GOMEZ, OCDA
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Investigator PATRICK O’SULLIVAN, OCDA

At approximately 1730 hours, OCSD Sergeant YVYONNE SHULL, Investigators KEN

HOFFMAN and CINDY EDES conducted a briefing surrounding the circumstances of the incident

for OCDA Investigators involved in the investigation.
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CONTRERAS make the following assignments:

BRUCE NUCKOLLS / CINDY EDES (OCSD)- Case Investigators

PATRICK O’SULLIVAN /BILL VINING / CRAIG JOHNSON (OCSD)- Scene
MARK GUTIERREZ / WAYNE PETERS (OCSD)- Interviews

RON SEMAN / MIKE JENSEN (OCSD)- Interviews

ANTHONY SOSNOWSKI / KEN HOFFMAN (OCSD)- Interviews

ERNEST GOMEZ / DAN SALCEDO (OCSD)- Interviews

The following report numbers were issued for this investigation:

OCDA SA #04-013
OCSD DR #04-117657
Coroner #04-04421-L0O
FR #04-48829

At approximately 1900 hours, OCDA Investigator MARK GUITERREZ witnessed Orange

County Forensic Specialist ERIKA GEORGE process Orange County Sheriff Deputies: VICTOR

PABLO, STUART THOMSEN, BILL BAKER, JEFF CROWLEY, and CHRIS HAYS.

GEORGE took several photographs of the OCSD deputies in their duty uniform and

collected the following:

OCSD Deputy VICTOR PABLO

> Gun Shot Residue Kit #51376

OCSD Deputy STUART THOMPSON

> Gun Shot Residue Kit #51377



OCSD Deputy JEFF CROWLEY

> Heckler and Koch, Model USP, .45 cal., Serial Number # |||

» One (1) magazine from the gun containing 5 rounds and 1 round from the chamber. (Visual
Inspection)

» Gun Shot Residue Kit #51375

OCSD Deputy BILL BAKER

> DPMS, Model M160, .223 cal., Serial Number # |||}
» One (1) DPMS thirty round magazine partially full (visual inspection only)
» Gun Shot Residue Kit #51374

OCSD Deputy CHRIS HAYES

> DPMS, Model M160, .223 cal., Serial Number # |||}

» One (1) Colt, thirty round magazine, Serial Number #- partially full (visual inspection
only) and 1 round from the chamber.

» One (1) empty DPMS thirty round magazine.

» Gun Shot Residue Kit #51373

At approximately 2040 hours, CONTRERAS was present when California Forensic
Phlebotomy (CFP), Licensed Vocational Nurse NAIDA DAIGLE drew blood samples from the
below listed Orange County Sheriff’s Department deputies:

» CHRIS HAYS (Vial # 471775)
STUART THOMPSON (Vial # 471776)
BILL BAKER (Vial # 471777)
VICTOR PABLO (Vial # 471778)
JEFF CRAWLEY (Vial # 471780)
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INITIAL SCENE INVESTIGATION/EVIDENCE COLLECTION
OCDA Investigator PATRICK O’SULLIVAN, OCSD Investigators BILL VINING and
CRAIG JOHNSON supervised the processing of the scene by Orange County Sheriff’s Department

forensic personnel.



The incident occurred in and around the surrounding area of the Baker Canyon Green
Recycling business, located at 27910 Baker Canyon Road, Silverado. It is in a remote area in the
Santa Ana Mountains, north of Silverado Canyon and east of Black Star Canyon.

The following OCSD personnel completed the processing of the scene:

» STEVE GULUZIAN Forensic Scientist ~ Collection of Evidence

» LAURIE CRUTCHFIELD Forensic Scientist Collection of Evidence

» PAMELA PUSZTAI Forensic Specialist ~ Scene Measurements

» BRETT DORETTI Forensic Specialist ~ Scene Measurements

» MATT JOHNSON Forensic Specialist ~ Scene Photographs

» ANDREW HAYES Forensic Specialist ~ Scene/Aerial Photographs

» PATRICK LOREY Coroner’s Investigator Examination of Deceased

The incident occurred over a large area, and two separate incident scenes were identified.
Scene #1 is the Baker Canyon Green Recycling center where a subject, later identified as HENRY
BROWN, fired a .22 caliber rifle at two workers, ||| | | GG 2 sce-
#2isadirtroad and dry creek bed area approximately seven hundred yards north of scene #1, where
BROWN exchanged gunfire with responding officers.

Access to the area was controlled by Orange County Sheriff’s Department personnel who
closed Baker Canyon Road south of the recycling center. The weather was clear, dry, and warm.

The recycling center is the last business at the north end of Baker Canyon Road and is
approximately one half mile north of the nearest residences, which are located at the Baker Canyon
Trailer Park.

The incident locations are remote with a dirt road and a dry creek bed that travel north/south
through the area. Steep, brush covered, slopes surrounded the entire area. The flat areas adjacent to
the road are used for the mulching and spreading of recycled vegetation and varies in width from

twenty-five to one hundred and fifty yards. There are large oak and sycamore trees throughout the



narrow canyon. Thick dense brush and trees generally hide the creek bed. The only structure in the
center is a construction trailer that is located north of several large piles of vegetation near the
mulching machinery.

The dirt road continues north in the canyon approximately seven hundred yards to where
scene #2 begins. The terrain is similar to the recycling center but is void of any structures or
equipment.

The road turns slightly northeast and dead-ends approximately four hundred yards further
where it is blocked by a chain. The last two hundred yards leading up to this section becomes very
narrow. The dry creek bed is adjacent to the east side of the road and is partially hidden from view
by dense trees and shrubs.

The following vehicles present in scene #1 are listed in a south to north order:

Vehicle Color License Direction User

» 1998 GMC Pickup Truck Southbound  Civilian Vehicle
» 2002 Chevy Tahoe (#3885) Westbound  Officer Vehicle
» Caterpillar Bulldozer Southbound  Civilian Vehicle
» 1986 Toyota Pickup Truck Westbound  Civilian Vehicle
» Construction Trailer Northbound  Civilian Vehicle
» 1964 GMC Dump Truck Southbound  Civilian Vehicle

The following vehicle was present in scene #2:

Vehicle Color License Direction User
» 2002 Ford Van (S.W.A.T.) Black e Northbound  Police
Vehicle

BROWN?’s body was lying at the bottom of the creek bed, approximately seventy yards
south of the chain and twenty-five yards north of the SWAT van. Adjacent to the body was a .22

caliber bolt-action rifle with a scope attached and a hunting knife.



BROWN’s hands were flex-cuffed behind his back and he was wearing dark clothing.
Orange County Coroner’s Investigator PATRICK LOREY collected $69.99 and miscellaneous
cards and papers from BROWN. The money consisted of three $2 dollar bills, three $20 dollar
bills, two $1 dollar bills and $1.99 in coins.

There were three gunshot wounds on BROWN; located on his right rear shoulder, right rear
thigh, and right ankle. OCSD Forensic Scientist, STEVE GULUZIAN, recovered BROWN'’s
clothing and discovered one hundred and two (102) .22 caliber cartridges in his left front pants
pocket. He also recovered a .22 caliber rifle, knife and sheath, which were lying next to BROWN.
GULUZIAN used gunshot residue kit #50773 to collect possible gunshot residue from BROWN'’s
hands.

At 1950 hours, J. AGUIME and R. RODRIGUEZ from Southwest Mortuary Transportation
Service transported BROWN to the Coroner Division facility.

GULUZIAN recovered two (2) A-15 Panther Arms rifles from the trunk of OCSD Unit # 3885,
which was parked at the south end of the recycling center. The serial numbers Were- and
-. Two partially loaded magazines for each were also recovered.

Due to darkness, the search of these incident locations was postponed to the following morning.
OCSD personnel maintained security overnight.

On June 13, 2004 at 0800 hours, the processing of the incident locations resumed.

The recycling center was processed in a south to north direction using evidence control letters
for identification. At the south end of the recycling center, there were three bullet strikes on the
bulldozer (P that [Jij had been driving. All appeared to have come from a northern
direction. One bullet hole was in the rear exhaust pipe (EM #A), one went through the rear air vent
and into the back of the driver’s seat (EM #B), and one was on the upper rear driver support cage

(EM #C). There was a bullet fragment on the left side adjacent to the driver’s seat (EM #D).



Approximately ninety yards north of the bulldozer was LIRA’s Toyota pick-up (-
The right side door was open and the window was broken out. The glove compartment was also
open.

Next to the truck was a green construction trailer (Nevada- facing north. It had a
bullet hole through the window of the right side door (EM # F1). The round appeared to have exited
out the south end of the trailer (EM #F3). There were two (2) .22 caliber shell casings (EM #E) on
the ground at the rear of the trailer.

Approximately twenty-five yards north of the trailer was a GMC dump truck (-). On
the ground in front of it, was one .22 caliber shell casing and personal property belonging to-
consisting of his wallet, clothing, plastic water jug, and his driver’s license (EM #H).

Approximately forty yards north of the dump truck was a large red trash dumpster. On the
ground east of it, were four .22 caliber shell casings and one .22 caliber cartridge (EM #G).

I crove his GMC pick-up () back to the recycling center where a bullet
fragment was observed imbedded in the top of the windshield (EM #1).

GULUZIAN recovered the following evidence that is identified by their corresponding evidence

control markers:

> #D .22 caliber bullet fragment

> #E Two (2) .22 caliber shell casings

> #G Four (4) .22 caliber shell casings, one (1) .22 caliber cartridge

> #H Wallet, clothing, plastic water container, drivers license (LIRA’s), one

(1) .22 caliber shell casing
> #l .22 caliber bullet fragment

The second incident location starts approximately seven hundred yards north of the recycling
center where the roadway turns northeast and out of sight of the initial location. It begins in a large

open area with numerous oak trees that are located west of the dirt road and dry creek bed. It is



approximately one hundred (100) yards long and is the area that OCSD Deputies VICTOR PABLO,
JEROME LARSON, and STUART THOMSEN exchanged gunfire with BROWN.

The canyon floor begins to narrow at the north end of this area and turns northeast and then
north, out of view, to a point where the dirt road is blocked by a chain, approximately two hundred
and fifteen (215) yards away. BROWN was located approximately seventy yards south of the chain,
in the dry creek bed. The S.W.A.T. rescue van was located twenty-five yards (25) south of BROWN.

GULUZIAN recovered the following evidence that is identified by their corresponding evidence
control markers. Items#1 and #2 were recovered on the roadway. Items#3 thru #15 were recovered
from the dry creek bed. Items #16 thru #19 were recovered from the oak grove area. The items are

listed in a north to south direction. Due to the rugged terrain, all distances are approximate.

> #l Forty yards south of the chain .22 caliber cartridge casing (on the
roadway)
> #3#4, Seventy yards south of the chain Sheath, knife, three .22 caliber
#5,#6 cartridge casings, .223 caliber

bullet fragment (adjacent to
BROWN?’s body)

> #7 Fifteen yards south of #3,#4,#5#6 .223 caliber cartridge casing

> #2 Ten yards south of #7 .22 caliber cartridge casing (on
the roadway)

> #8 Eight yards south of #2 .223 caliber cartridge casing

> #9 Three yards south of #8 .223 caliber cartridge casing

> #10 One yard south of #9 ~ .22 caliber cartridge casing

> #11 Eighteen yards south of #10 Cell phone

> #12 Ten yards south of #11 .22 caliber cartridge casing

> #13 Fourteen yards south of #12 .223 caliber cartridge casing

> #14#15 Sixty-three yards south of #13 Black rifle case, shopping bag,

black shirt, food, knit cap, .22



caliber cartridge casing

> #16 Forty yards south of #14,#15 Ten (10) .223 caliber cartridge
casings (LARSON)

> #17 Twenty yards south of #16 Nine (9) .223 caliber cartridge
casing, .22 caliber bullet
fragment (THOMSEN)

> #18 Eighty yards south of #17 Two (2) .223 caliber cartridge
casings (PABLO)

> #19 One hundred yards south of #18 Blood swabs from concrete

portion of the roadway

The S.W.A.T. rescue van was examined at the scene by GULUZIAN, who recovered the
following evidence from the rear cargo area and are identified by their corresponding evidence
control marker:

o #20 Five (5) Winchester brand .223 Remington caliber cartridge casings,

and two (2) Winchester brand .223 Remington caliber cartridges

The van had sustained seven bullet strikes. There were two on the front windshield, opposite
the driver’s seat, and one opposite the passenger seat. There was one on the right side mirror,
two on the right side front passenger window, and one on the right side passenger door. They
were photographed and examined but no fragments were recovered.
INTERVIEWS

| conducted the following audio digital recorded interviews:

June 12, 2004 VICTOR PABLO, Deputy
June 12, 2004 STUART THOMSEN, Deputy

>
>
> June 15, 2004 I
> June 15, 2004 ]

>

August 11, 2004 CHARLES LEGG, Firefighter/Paramedic

OCDA Investigator ANTHONY SOSNOWSKI conducted the following audio tape recorded



interviews:

» June 12, 2004 BILL BAKER, Deputy
» June 12, 2004 CHRIS HAYS, Deputy
OCDA Investigator RON SEMAN conducted the following audio tape recorded interviews:
» June 12, 2004 JERRY CARLESEN, Sergeant
> June 12, 2004 JEFF CROWLEY, Deputy
> wreiz 200
OCDA Investigator ERNESTO GOMEZ conducted the following audio tape recorded
interviews:
» June 12, 2004 DOUG EARL, Deputy
» June 12, 2004 JIM HOFFMAN, Deputy
> June 12, 2004 MARTIN RAMIREZ, Deputy
OCSD Investigator CINDY EDES conducted the following tape recorded interviews:
> wne23 200t [
> dune23 2004 [
OCSD Investigator BRIAN SUTTON conducted the following taped recorded interviews:
» June 12, 2004 JEROME LARSON, Deputy
> June 12, 2004 DAVE TILSTRA, Deputy
OCSD Investigator BILL VINING conducted the following taped recorded interviews:
> June 12, 2004 RICHARD LEONARD, Deputy
OCSD Investigator GARY JONES conducted the following taped recorded interviews:
> aneiz2000 |
> June 12, 2004 I
OCSD Investigator ANDRE SPENCER conducted the following taped recorded interviews:
> June 12, 2004 e
> ane1z, 2000 |
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> June 12, 2004 ]

OCSD Investigator TOM DOVE conducted the following taped recorded interview:

> June 22, 2004 |

OCSD Deputy JASON LETIALOHA conducted the following taped recorded interviews:

> ne10.2004
> June10.2004 [

SUMMARY OF EVENTS

During the course of this investigation, twenty-seven (27) witness interviews were
conducted. After reviewing witness statements, OCSD reports, Anaheim Police Department reports,
hospital reports, laboratory and identification reports, autopsy reports, audio tapes, and other
relevant reports and materials, the following summary of events was developed as a result of this
mvestigation.

On March 08, 2004, | GGG o 2ccd HENRY BROWN into Faith Room
and Board, a long-term residential group home for people_, from the San Antonio
Hospital in Texas where he was _

_ has owned Faith Room and Board home, which is a long-term

residential group home for people with_ for the past eleven years.

_ was attempting to get BROWN reinstated with Social Security so he could
pay for his room and board. After approximately three weeks at the group home, BROWN left.
_ believes BROWN was a very proud man who felt bad about being unable to pay for
his room and board.

Sometime mn April or May, BROWN called_ when he was traveling across
Arizona and again when he was in Van Nuys, California. _ asked BROWN why he

left, and he told her the “spirits” told him not to stay long.
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According to || BrROWN was | --cf
morning for || 2 -t o [
I I < 50w v o
because he was a heavyset man with a large build and still had difficulty ||| GG
I 5ROWN did not take any other drugs or drink any alcohol.

At one point during his stay with || il BROWN told her that the voices in his head
were telling him to “kill someone” and that he was going to “get a gun to kill someone.”
I (cnorted this information to BROWN'’s assigned social worker at the Center for
Health Care Services.

According to|| Il BROWN's social worker would not hospitalize him because he
was not considered a danger to himself or others. The social worker told |||l the voices
“will go away.”

On June 10, 2004, at approximately 0800 hours, ||l who resides at Hidden Ranch,
located off Black Star Canyon Road, near the Riverside County line, contacted a male black
transient subject, approximately fifty to sixty years of age with short black hair, later identified as
HENRY BROWN, on his property. BROWN was looking for water and work and told- he
walked from San Diego, where he lived on an Indian reservation. BROWN also told- he
didn’t like the metro area because there were too many people and “the people” were evil.

I o2ve BROWN some water and then BROWN continued walking southbound on
Black Star Canyon Road towards Orange County.

At approximately 1000 hours, [l was riding his mountain bike northbound on
Black Star Canyon Road, approximately five miles north of the end of the paved road, which
accesses the canyon. [ contacted BROWN, who was walking on the dirt road.

According to-, BROWN was five foot eight inches tall, approximately one hundred

12



and fifty to one hundred and sixty pounds, approximately forty years of age, balding, unshaven,
dressed in black or blue jean pants, a black long sleeve shirt, and black boots, carrying a blue plaid
shirt or blanket, which was wrapped around his belongings. - offered BROWN water because
it was a hot day, however he declined and continued walking. - continued on his ride.

At approximately 1030 hours, - was riding back, southbound on Blackstar Canyon
Road, when he saw BROWN standing in the middle of the road. - stopped and asked him what
he was doing in the area. BROWN appeared nervous and told - the “lord” put him on a
journey back in January when he left Chicago. BROWN told - he had walked past radar
towers and television antennas. - knows this area as the “Great Divide”, which 1s a road that
runs along the top of the Santa Ana Mountains. - again asked HENRY if he wanted some
water because he looked dehydrated, however he declined.

- asked HENRY about his family because he appeared to be mentally 1ll and may need
some help. HENRY responded, “families were the devils” and they wanted to kill him and he
needed to get as far away from them as possible.

HENRY wanted to know if there were any little communities in the area where he could go
and stay. - drew a map directing him to Cooks Corner.

HENRY told- he admired the white race and he was going to walk to where the lord
took him. HENRY continued walking northbound on Black Star Canyon Road.

Sometime between 1030 and 1900 hours, BROWN entered the residence, located at-

_, Silverado, through an unlocked rear door and stole a Sears .22 caliber rifle with a

scope and ammunition.

At approximately 1900 hours, _ was target shooting on -
- private shooting range, located one mile south of_ in Silverado, with her

bro’rher—in-law_. While shooting at metal targets, they heard several gunshots
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coming from the hills west of the shooting range. The rounds were hitting the dirt near where they
were standing. They left the area in fear for their safety and called the police.

At approximately 2030 hours, Orange County Sheriff’s Deputy JERRY LEIALOHA,
responded and contacted_ LETALOHA took a police report, searched for BROWN,
however he was unable to locate him.

On June 11, 2004, at approximately 1730 hours, _, who lives at-
_, Silverado was riding his “All Terrain Vehicle” on top of the hill just west of
the- Shooting Range when he located five .22 caliber shell casings, marked “X Super”, at
the foot of a tree. According to - the casing appeared to have been recently fired.

On June 12, 2004, at approximately 1045 hours, _, an employee of Baker
Canyon Green Recycling, located at 27912 Baker Canyon Road, Silverado, the unincorporated area
of Orange County, was driving a skip loader tractor when he heard approximately four gunshots
come from the direction of his personal vehicle, which was parked approximately one hundred feet
away.

_, who manages the Baker Canyon Green Recycling business, arrived in
his pickup truck and contacted- who told him about the gunshots he had just heard. At this
time, approximately four more gunshots were heard, one of which grazed-’s right elbow, two
hit the skip loader and one hit the windshield of] _’s pick up truck. _ and
- got into his pickup truck and drove away from the area. As they were leaving the area, they
heard approximately four to five more gunshots fired in their direction.

_drove to the Recreational Vehicle (RV) Park, located approximately a half mile
away, at the dead end of Baker Canyon Road and called 911.

At approximately 1108 hours, OCSD Dispatch Center received the 911 emergency call from

_, who reported an unknown subject shooting at him and his employees from the north
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area of the recycling yard. ||| ij tod the Dispatch Center, i was grazed by one of the

bullets. || lij 2'so told the Dispatch Center he heard a total of eight gunshots fired, which
sounded as though they came from a twenty-two caliber firearm, striking his pickup truck and skip
loader tractor.

_ and his employees waited at the entrance to Baker Canyon Green Recycling,
which is located at the end of Baker Canyon Road, for the deputies to arrive.

At approximately 1110 hours, the following OCSD Deputies were dispatched to an
“unknown trouble”, (927c¢) call:

> Deputy VICTOR PABLO
> Deputy JEROME LARSON
> Deputy STUART THOMSEN

At approximately 1114 hours, Orange County Fire Authority Firefighter/Paramedic CHUCK
LEGG, assigned to Engine #23, responded along with the following fire personnel:

» Captain/Paramedic ED NORTHERN
» Engineer HARRY MEAR
> Firefighter PEGGY McCLURE

Atapproximately 1115 hours, || li]. employee of Baker Canyon Green Recycling,
was at the owner’s residence, which is the property that overlooks the Baker Canyon Green
Recycling center. [JJij received a phone call from || l]. who told him someone was
shooting at the business and requested he look into the canyon from his vantage point and see who it
was. - walked to the edge of the cliff and saw BROWN shooting a rifle at the police
helicopter, which had just arrived.

According to-, BROWN was wearing dark clothing, carrying a long rifle and a white
and blue container, however he was unable to determine his race. BROWN walked through the

business and stopped under some trees to take cover. BROWN continued walking through the
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business property in a northeast direction and pointed the rifle at the helicopter again.
Atapproximately 1118 hours, LARSON arrived at the RV Park and contacted |||
and-. They advised LARSON that BROWN had a .22 caliber rifle and was shooting at them.
According to LARSON, [ received a graze wound to his right elbow and ||l s pickup
truck was struck in the front windshield. Neither |||l nor ] had seen BROWN,

however they believed the gunshots were coming from the area north of the RV Park.

While LARSON was speaking to ||| | T o lives on 2 [
B s speaking with [ on the phone. [ and her friend, ||

_, saw BROWN carrying a rifle and an unknown type bag, walking northbound in the
canyon, pointing the rifle at the helicopter. LARSON broadcasted, over the police radio, the
information to OCSD Deputy DAVE TILSTRA, helicopter pilot of DUKE 2 and OCSD Deputy
JEFF CROWLEY, co-pilot of DUKE 2.

According to [ ] BROWN was walking northbound in the canyon when
DUKE 2 arrived, at which time; BROWN pointed his rifle at the helicopter and began firing.
BROWN fired at the helicopter on two or three different occasions and then walked northbound into
the canyon out of sight.

At approximately 1120 hours, TILSTRA located BROWN near a water tower and described
him as a male, wearing a dark green or blue jumpsuit with some kind of hat. BROWN was carrying
a rifle in his left hand and an unknown white box in his right hand. BROWN then moved into the
creek bed, which was covered with dense foliage.

At approximately 1122 hours, PABLO and THOMSEN arrived and met with LARSON.
Since BROWN was armed with a rifle and had already fired rounds at citizens and deputies, both
LARSON and THOMSEN put on their Critical Incident Response Team, “CIRT” gear, which

includes a large black heavy body armor vest, with “SHERIFF” printed on the front and back, a
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Kevlar ballistic helmet, and an A-15, .223 Remington Caliber assault rifle.

PABLO drove LARSON’s police vehicle, a Chevy four wheel drive Tahoe (unit #3885),
with LARSON in the right front passenger seat and THOMSEN in the right rear passenger seat,
northbound on Baker Canyon Road from the RV Park, which is a single north/south dirt roadway
that goes through the Baker Canyon Green Recycling and continues north until it intersects with
upper Blackstar Canyon Road, in an attempt to set up a perimeter around BROWN. The creek bed
runs parallel along the east side of Baker Canyon Road.

The deputies parked the Tahoe near the swimming pool area and continued their search for
BROWN on foot for approximately a quarter mile.

As the deputies approached the creek bed, LARSON announced, “Sheriff’s Department” and
demanded BROWN, “put the rifle down and come out with his hands up.” PABLO also announced
their presence and demanded BROWN surrender, which LARSON could hear from his position,
approximately 100 feet north of PABLO’s position.

CROWLEY directed the deputies, over the police radio, to BROWN’s last known location.
LARSON and THOMSEN walked approximately ninety feet in front of PABLO since he was not
equipped with “CIRT” gear.

The deputies took cover in a large, flat, open area consisting of several large trees, which was
approximately two hundred and fifty yards north of where PABLO parked the Tahoe. CROWLEY
and TILSTRA lost sight of LARSON, THOMSEN and PABLO so LARSON stepped out away from
the trees into a clear area so CROWLEY and TILSTRA, who were in DUKE 2, could locate them.

CROWLEY advised the deputies that BROWN was just off the road, in the creek bed,
approximately one hundred yards north of their location, however shortly after, CROWLEY and
TILSTRA lost sight of BROWN. LARSON, THOMSEN and PABLO remained behind the trees as

cover. CROWLEY located BROWN again and advised the deputies that he was approximately fifty
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feet north of some PVC pipe. LARSON was just west of the PVVC pipe, however he could not see or
hear BROWN.

LARSON believed he may be too close to BROWN so he advised CROWLEY and
TILSTRA that he was going to back away from the large oak tree that provided him cover to locate a
landmark and help CROWLEY determine where BROWN was in relation to the deputies.

At approximately 1136 hours, Anaheim Police Department (APD) Officer BRIAN SANTY
and Officer JAY POLAND arrived on scene in APD’s helicopter, ANGEL. SANTY was the
observer and POLAND was the pilot in the helicopter. Prior to arriving on scene, they picked up
APD SWAT Officer JESSIE ROMERO at the East Anaheim Police Station. POLAND landed the
helicopter on the high ground east of where BROWN was last seen, in an attempt to get a view of
BROWN and maintain an east perimeter.

At approximately 1143 hours, OCSD Deputy RICHARD LEONARD arrived and parked
next to LARSON’s Tahoe. LEONARD walked approximately twenty to thirty yards north on the
dirt road and took cover behind some trees since he didn’t know where the other deputies were
located.

At approximately 1201 hours, LARSON stepped away from the oak tree, briefly, and was
shot in the right arm, just above the right elbow, by BROWN. LARSON immediately started
running back to the tree for cover, at which time he was shot a second time in the left shoulder.

LARSON fired approximately six rounds from his rifle in an easterly direction toward the
direction from where the gunshots were coming from. LARSON told THOMSEN and broadcasted,
over the police radio, that he had been shot and “needed to get out.” LARSON told THOMSEN to
return fire while he retreated to his position. LARSON ran to THOMSEN’s location, which was
also a large oak tree, approximately twenty yards south of his location.

THOMSEN fired approximately nine rounds from his rifle in an easterly direction to protect
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LARSON’s retreat. As LARSON started to move toward THOMSEN’s location, he fired
approximately four more rounds in the same direction. LARSON then ran back to PABLO, who
was approximately eighty yards south of THOMSEN’s location.

PABLO was armed with his handgun because he was not “CIRT” certified. LARSON gave
PABLO his rifle and his extra magazine and told him to stay in his position.

As LARSON retreated in a southerly direction toward his police vehicle, PABLO fired two
rounds from LARSON?’s rifle in an easterly direction toward the creek bed to protect LARSON’s
retreat.

At approximately 1204 hours, LEONARD returned to his police vehicle and drove
northbound on Baker Canyon Road a few hundred feet, at which time he saw LARSON walking
toward his vehicle. LEONARD stopped and LARSON removed his helmetand “CIRT” vest and got
into LEONARD’s police vehicle. LEONARD drove LARSON to the intersection of Baker Canyon
Road and Blackstar Canyon Road where the paramedics were standing by to give treatment to
LARSON.

TILSTRA heard, over the police radio, from the deputies on the ground that BROWN was
shooting at the helicopter.

At approximately 1205 hours, TILSTRA requested clearance to shoot at BROWN from the
helicopter, which was granted by the watch commander.

CROWLEY fired an entire magazine from his handgun at BROWN.

TILSTRA then saw BROWN pointing the rifle at the helicopter looking through the scope,
which was attached to the rifle, so CROWLEY fired an additional five rounds from his handgun at
BROWN.

At approximately 1208 hours, LEONARD and LARSON arrived at Baker Canyon Road and

Blackstar Canyon Road, where Orange County Fire Authority Firefighter/Paramedic CHARLES
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LEGG removed LARSON’s gun belt, uniform shirt, t-shirt and ballistic vest to examine his wounds.
LARSON had an entrance wound to his left shoulder and a through and through gunshot wound to
his right elbow. Both wounds appeared to be from a small caliber weapon. LEGG gave LARSON
an intravenous line of saline, oxygen, dressed his wounds, and transported him in Medics
Ambulance to the intersection of Santiago Canyon Road and Silverado Canyon Road, where Mercy
Air Helicopter Unit #4 was standing by.

At approximately 1229 hours, Mercy Air Helicopter Unit #4 transported LARSON to
Western Medical Center Santa Ana, located at 1001 North Tustin Avenue in Santa Ana. LEONARD
rode with LARSON to the hospital.

At approximately 1235 hours, Mercy Air Helicopter Unit #4 landed at Western Medical
Center Santa Ana.

At 1400 hours, Trauma Surgeon WILLIAM ANNAN removed a bullet from LARSON’s left
deltoid. ANNAN gave the bullet, in a clear plastic jar, to OCSD Lieutenant MARK BILLINGS.

At approximately 1423 hours, BILLINGS gave the bullet to OCSD Investigator DAN
SALCEDO, who later gave it to OCSD Forensic Specialist ERIKA GEORGE.

At approximately 1254 hours, ANGEL relieved DUKE 2 while they returned to John Wayne
Airport to refuel the helicopter.

While refueling, TILSTRA and CROWLEY were advised to pick up two SWAT Deputies at
Silverado and Santiago Canyon Roads when they returned.

At approximately 1341 hours, DUKE 2 landed at Silverado and Santiago Canyon Roads and
picked up two SWAT team members, OCSD Deputy DOUG EARL and OCSD Deputy
CHRISTIAN HAY'S who are both snipers on the OCSD SWAT team. EARL sat in the right rear
seat and HAYS sat in the left rear seat of the helicopter. They removed the doors from the

helicopter to improve their view.
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DUKE 2 returned to the area where BROWN was last seen with EARL and HAYS, who
were authorized to shoot from the helicopter.

At approximately 1356 hours, DUKE 2 replaced ANGEL who advised them that they didn’t
see BROWN while they orbited around the incident location.

At approximately 1400 hours, | i)j gave the five .22 caliber casings to OCSD Deputy
LYNETTE JOHNSON, who was on the perimeter of the incident location. JOHNSON later booked
the casings into evidence at the OCSD.

At approximately 1414 hours, PABLO broadcasted over the police radio, that BROWN was
shooting at DUKE 2.

TILSTRA started his first orbit around the area where they last saw BROWN, at which time
he was shot in the left leg by BROWN. TILSTRA told CROWLEY to take over the controls, while

he checked his leg. TILSTRA told CROWLEY he was fine and took back control of the helicopter.

According to EARL, BROWN was wearing dark clothing and holding a “long gun”, which
he was pointing at the helicopter. EARL heard a faint “rapport” from the gun and saw BROWN’s
body move from the recoil of the rifle.

TILSTRA then saw BROWN in a group of trees near a creek bed, shooting at the helicopter.

HAYS saw BROWN standing in the road and pointing a rifle at them so he fired three to five
rounds at him. BROWN then ran into the heavy brush toward the creek bed.

At approximately 1415 hours, OCSD SWAT Sergeant JERRY CARLESEN, OCSD SWAT
Deputy MARTIN RAMIREZ, and OCSD SWAT Deputy BILL BAKER drove the OCSD SWAT
Armored Rescue Vehicle northbound on Baker Canyon Road, approximately seven hundred yards

north of the recycling center with the creek bed running parallel to it, in search for BROWN.
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RAMIREZ was the driver of the rescue vehicle with CARLESEN in the right front passenger seat
and BAKER in the rear.

DUKE 2 advised the SWAT deputies in the rescue vehicle that BROWN was last seen in the
creek bed. At that time, the rescue vehicle was just north of the lattice fencing, which surrounds a
generator and just south of white water tank. RAMIREZ drove at a very slow speed since they were
advised BROWN was last seen in the area near them.

RAMIREZ stopped the rescue vehicle, backed up, and turned so the front of the vehicle was
facing the creek bed, at which time the rescue vehicle’s right side mirror was hit by a round, fired by
BROWN. CARLESEN observed BROWN running northbound into the foliage and described him
as a male wearing a camouflage hat and dark clothing.

BROWN ran northbound in the creek bed and then stopped and fired another shot at the
rescue vehicle. He then turned, ran southbound in the creek bed and fired another shot at the rescue
vehicle. RAMIREZ repositioned the rescue vehicle, facing in a northeasterly direction, toward
BROWN. At that time, BROWN fired another shot at the rescue vehicle, striking the windshield
directly in front of CARLESEN.

BROWN then ran northbound in the creek bed, and RAMIREZ drove slowly after him. As
they drove on the road, the rescue vehicle was hit by two additional rounds. RAMIREZ drove the
rescue vehicle forward and backward several times, searching for BROWN.

According to BAKER, he saw BROWN run southbound in the creek bed, and was concerned
BROWN may reach THOMSEN and PABLO, who were still taking cover behind the trees,
approximately two hundred yards south of their location. BAKER opened the right side door of the
rescue vehicle, approximately one foot, and saw BROWN in the brush. BAKER yelled at BROWN
to get down on the ground, however BROWN kept running. BAKER fired five rounds at BROWN,

and then his rifle malfunctioned. BAKER closed the side door and placed his rifle on the safe
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position. BAKER armed himself with RAMIREZ’ rifle, while RAMIREZ backed up in order to
catch up to BROWN.

BAKER and CARLESEN were looking for BROWN in the creek bed through the vehicle’s
right front passenger window, when he stood up approximately five to ten feet away and fired one
round at them, striking the right front passenger window where CARLESEN was seated. The bullet
shattered the outer ballistic material, and BROWN fled northbound into the foliage of the creek bed.

BAKER advised DUKE 2 of BROWN?’s actions.

HAYS saw BROWN standing in the creek bed pointing his rifle at the helicopter. HAYS
fired three, three to five round bursts at BROWN from the helicopter. As DUKE 2 continued to
orbit, HAY'S lost sight of BROWN.

CARLESEN, from inside the rescue vehicle, saw bullets hitting the ground on the dirt road
and into the vegetation.

At approximately 1436 hours, CROWLEY broadcasted, over the police radio, that he could
see blood on a rock near a rifle with a scope, which was lying on the ground in the creek bed,
approximately twenty yards northeast of the rescue vehicle, however he didn’t see BROWN.

At approximately 1437 hours, CROWLEY broadcasted, over the police radio, that the rifle
was gone.

At approximately 1439 hours, the rescue vehicle backed up to the bridge, which was located
south of where they had exchanged gunfire with BROWN, and picked up OCSD SWAT ||}
I OCsD K-9 Deputy JIM HOFFMAN and his K-9, ZAPA. They then drove
the rescue vehicle northbound, back to where they last saw BROWN.

According to HAYS, BROWN was kneeling down in the creek bed, pointing his rifle at
either the rescue vehicle, which was driving toward him or at them in the helicopter. HAYS fired

numerous rounds at BROWN from his rifle. HAYS requested TILSTRA to slow the helicopter
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down so he could get a better view of BROWN, however the helicopter had too much fuel to fly
slow. TILSTRA moved to a higher elevation to burn off some fuel.

TILSTRA brought the helicopter back down to the same elevation they were at before, which
was approximately 250 to 350 feet above the ground. TILSTRA slowed the helicopter down to
almost a hover to give HAYS a better view of BROWN. HAYS saw BROWN lying under some
vegetation and fired an entire magazine, thirty rounds, at BROWN from his rifle.

At approximately 1443 hours, CROWLEY, broadcasted over the police radio that BROWN
was lying on the ground in the creek bed, bleeding from the head.

At approximately 1513 hours, HOFFMAN deployed his K-9, ZAPA, from the rescue vehicle
to search for BROWN, however ZAPA returned shortly after without any indication of finding
BROWN. They drove up the road a little further northbound, closer to where they believed
BROWN was at. HOFFMAN deployed ZAPA a second time to search for BROWN, and ZAPA
went into the creek bed and barked. Shortly thereafter, ZAPA returned with some blood on his nose.

HOFFMAN was unable to hear if there were any sounds coming from the creek bed because of the
noise from DUKE 2.

At approximately 1525 hours, CARLESEN, RAMIREZ, BAKER, HOFFMAN and ZAPA
moved forward in the creek bed on foot, toward where they believed BROWN would be.

DUKE 2 left the area and HOFFMAN re-deployed ZAPA. ZAPA went back to the same
area he had previously been, and HOFFMAN heard sounds of rustling in the bushes, which led him
to believe ZAPA was biting BROWN, however he did not hear any response from him.

At approximately 1532 hours, ZAPA was called back and HOFFMAN noticed he had blood
on his mouth and paws.

At approximately 1541 hours, HOFFMAN released ZAPA again and he ran north in the

creek bed. As they moved around a curve in the creek bed, they saw ZAPA biting BROWN’s leg
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and pulling on it. HOFFMAN called ZAPA off BROWN.

BROWN was lying on his left side, in the fetal position, on the ground with his head facing
north and his feet toward the south, on top of a Sears model 2T .22 caliber rifle. There was a sheath
for a knife lying next to him and a knife lying approximately twenty feet south of his position.

At approximately 1546 hours, RAMIREZ handcuffed BROWN with flex-cuffs behind his
back and was unable to detect a pulse at BROWN'’s carotid artery. BROWN had a gunshot wound
to his head and appeared to be deceased. RAMIREZ removed the rifle form underneath BROWN
and placed it approximately fifteen feet north of BROWN’s body. BROWN was wearing a
camouflage hat, dark clothing, and a surgical mask around his neck

CARLESEN requested paramedics respond to their location to give treatment to BROWN.

At approximately 1523 hours, TILSTRA landed the helicopter in Black Star Canyon because
he was low on fuel and needed medical treatment. Orange County Fire Authority Paramedics treated
TILSTRA at the scene and he was transported to Western Medical Center, Santa Ana by Medix
Ambulance. ANGEL took over for DUKE 2 at the incident scene.

Sometime during the incident, ANGEL was struck by a bullet on the left underside of the
horizontal stabilizer. The bullet went completely through the airfoil and was not able to be
recovered.

At approximately 1545 hours, LEGG responded back to the incident location to give medical
treatment to HENRY BROWN.

Upon arrival, BROWN was lying on the ground with his wrists “zip tied” together, he had a
gunshot wound to the right upper portion of his head, he did not have any lung sounds, was cool to
the touch and did not respond to pupil stimulus.

LEGG attached an electro cardiogram monitor to BROWN and determined he was absent of

cardiac activity. BROWN was obviously deceased, therefore no further life saving efforts were
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performed. LEGG pronounced BROWN dead at 1600 hours.

At 1605 hours, TILSTRA arrived at Western Medical Center, Santa Ana Emergency Room
#13.

At 1640 hours, Doctor STEWART BRASH treated TILSTRA for his gunshot wound.
BRASH removed a bullet from TILSTRA’s left leg and gave it to OCSD Investigator DAN
SALCEDO, who placed in into a plastic jar and gave it to Orange County Forensic Specialist
ERIKA GEORGE. GEORGE later booked the bullet at Orange County Sheriff’s Property.
EVIDENCE ANALYSIS

OnJune 12, 2004, at approximately 1450 hours, OCSD Forensic Scientist ERIKA GEORGE
took twenty-three photographs of LARSON’s injuries, clothing and the bullet recovered from his
shoulder at Western Medical Center Santa Ana. GEORGE collected LARSON’s socks, boots, pants,
belt, the bullet and one vial of blood. GEORGE booked these items into evidence at OCSD
property.

At approximately 1645 hours, GEORGE took twenty-one photographs of TILSTRA’s
injuries, clothing and the bullet they recovered from his leg at Western Medical Center, Santa Ana.
GEORGE collected TILSTRA’s right and left boot, one pair of socks, his flight suit and the bullet,
which was removed from his leg. GEORGE booked these items into evidence at OCSD Property.

At approximately 1710 hours, OCSD ANDREW HAYES took photographs of ANGEL, the
bullet hole in the left rear upper tail area, and aerial photographs of the overall scene location.
HAYES also took photographs of LIRA’s face, right arm and the bullet hole in the windshield of
I oickup truck.

At approximately 1730 hours, OCSD Forensic Specialist BRETT DORETTI took six
photographs of Sheriff’s unit #3885, LARSON’s rifle and two magazines.

On June 13, 2004, at approximately 0920 hours, OCDA Investigator ERNESTO GOMEZ
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attended the post mortem examination of BROWN at the Orange County Sheriff-Coroner Forensic
Science Center located at 1071 W. Santa Ana Boulevard in the city of Santa Ana, along with the
following personnel:

» Orange County Sheriff-Coroner Chief Forensic Pathologist, Doctor RICHARD
FUKUMOTO

Riverside County Sheriff-Coroner Forensic Pathologist, Doctor JOE COHEN
Orange County Sheriff’s Department Investigator ANDRE SPENCER

Orange County Forensic Scientist JOSEPH JAING

Orange County Forensic Specialist ERIKA GEORGE

YV V VY V

The autopsy was conducted by Riverside County Chief Forensic Pathologist Doctor JOE
COHEN. GEORGE photographed the autopsy, while JAING collected physical evidence.
BROWN?’s body was in a white body bag, which was sealed by a coroner’s evidence tag.

GOMEZ observed the following on BROWN’s body:

> Bullet wound on the rear right shoulder.
Bullet wound in the inner thigh of the right leg.
Bullet wound on the outer rear right ankle.

Two electrical medical pads on the lower back.

YV V V V

Flex cuff around his right wrist.

During the visual examination, Doctor COHEN noted that BROWN had scars on both wrists,
which appeared to him to be attempts by BROWN to commit suicide.

During the autopsy, Doctor COHEN recovered one copper jacket bullet in BROWN’s neck and
a second copper jacket bullet from his right foot. Doctor COHEN handed them to JAING for
collection.

Doctor COHEN concluded the following:

> BROWN was shot three times.

> One bullet entered the right rear shoulder and traversed right to left; back to front.
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» One bullet entered his right inner thigh; front to back and slightly upward. This was
a through and through bullet wound.
» One bullet entered his right outer ankle, back to front and downward; right to left.

Doctor COHEN determined the cause of death to be multiple gunshot wounds. Doctor
COHEN was unable to determine the angle the gunshots had come from.
JAING collected and submitted the following to the Orange County Sheriff-Coroner
Department, Forensic Science Services Evidence Control Unit:

Heart bloodstain standard

‘7

Two bullets

Flex cuff

Pubic hair standard
Fiber from bullet hole
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On June 13, 2004, DORETTI took four photographs of Sheriff’s unit #2696 (LEONARD’s
police vehicle), LARSON’s bloody tee-shirt and bloody uniform shirt, located inside the Sheriff’s
unit. DORETTI collected both shirts and placed them into OCSD Property.

On June 14, 2004, DORETTI took seventy-seven aerial photographs of the Baker Canyon
scene and surrounding area.

On June 15, 2004, at approximately 1000 hours, | ||| | | N B «to lives at #1 Black
Star Canyon Road, Silverado, returned home after being gone since May 20, 2004. -
discovered that her Sears .22 caliber long rifle, serial-, blue steel. with a wooden stock, no
rear sight and a scope, was missing from between her two mattresses in her bedroom. There was
also numerous ammunition boxes and ammunition lying around the living area.

EDES met- at her residence and collected an empty Federal Classic .22 long rifle
box from inside the residence and it was subsequently booked into evidence for latent print analysis.

According to EDES, it appeared that BROWN slept in a red sleeping bag on top of the mattress.
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On June 15, 2004, at approximately 2210 hours, DORETTI took thirteen post embalming

photographs of BROWN at the Orange County Coroner’s Division Facility.

Between June 15 and June 17, 2004, OCSD Forensic Scientist HELENE JENSEN analyzed

the following OCSD deputy’s blood for the presence of common drugs of abuse.

>
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STUART THOMSEN, Deputy
VICTOR PABLO, Deputy
JEFF CROWLEY, Deputy
BILL BAKER, Deputy
CHRIS HAYS, Deputy

The test results showed negative for common drugs of abuse for all the above deputies.

On June 16, 2004, OCSD Forensic Scientist FELICIA GARDNER and JENNIFER

HARMON conducted a blood alcohol test on the following OCSD deputies, which all resulted in no

alcohol in their blood.

>
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STUART THOMSEN, Deputy
VICTOR PABLO, Deputy
JEFF CROWLEY, Deputy
BILL BAKER, Deputy
CHRIS HAYS, Deputy

On June 21, 2004, OCSD Investigator KEN HOFFMAN showed 8x10 color photographs of

the rifle used by BROWN in the incident to ||| | [ | | dQ I =~
After careful examination of the photographs, both | 2~ | identified the

rifle as belonging to them.

On June 22, 2004, OCSD Forensic Scientist STEVEN GULUZIAN detected gunshot residue

particles on the hands of BROWN.

On June 23, 2004, at approximately 1030 hours, OCSD Forensic Specialist LENORA

PENA-SANCHEZ took thirty-five photographs of the [JJlij residence and firing range.
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PENA-SANCHEZ also collected five fingerprint lifts from two of the orange cases of ammunition,
and one from a package of Duracell batteries, located inside the residence.

On July 16, 2004, OCSD LAURIE CRUTCHFIELD examined the rifles, compared the
bullets and cartridge casings to the test fires from the rifles involved in the incident, which resulted
in the following results.

The two bullets collected from BROWN’s neck and ankle, the bullet from the creek bed and
the four fired .223 Remington caliber cartridge cases from the creek bed were identified as having
been fired in the DPMS M-160 rifle, ||| (HAYS).

The five caliber .223 Remington cartridge cases from the SWAT rescue van were identified
as having been fired in the DPMS M-160 rifle, | lij (BAKER).

The ten caliber .223 Remington cartridge cases located from LARSON'’s shooting location
and the two cartridge cases from PABLO’s shooting location were identified as having been fired in
the DPMS A-15 rifle | li] (LARSON and PABLO).

The nine caliber .223 cartridge cases from THOMSEN'’s shooting location were identified as
having been fired in the DPMS A-15 rifle | ij (THOMSEN).

There were no .45 Auto caliber cartridge cases or bullets recovered from the scene.

The eleven of the twelve fired .22 caliber Long Rifle cartridge cases from the scene were
identified as having been fired in the Sears rifle used by BROWN. Although one of the cartridge
cases has similar class characteristics, it lacked sufficient quality and quantity of marks to be
identified as having been fired in the Sears rifle.

The bullet from TILSTRA, the bullet from LARSON and the two .22 caliber bullets from the
scene were microscopically compared to test fires from the Sears rifle used by BROWN with
inconclusive results. Although the bullets have class characteristics similar to those of the rifle they

lacked sufficient quality and quantity of marks to be identified as having been fired from the rifle.
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On August 03, 2004, OCSD Forensic Scientist LAURIE CRUTCHFIELD examined the five
cartridge casings, collected by OCSD LYNETTE JOHNSON and identified them as having been
fired in the Sears .22 caliber rifle used by BROWN.

On August 17, 2004, OCSD Forensic Specialist KELLI SMITH collected blood swabs from
the stock, fore end, barrel above fore end, and scope of the rifle. SMITH also collected DNA swabs
from the stock, fore end and trigger of the rifle.

On November 03, 2004, OCSD Forensic Specialist MARTIN VACA compared latent
fingerprints collected with the following results. A latent fingerprint lifted from the orange
ammunition container and another lifted from the side of the ammunition case at the scene were both
identified to BROWN.

On December 15, 2004, OCSD GARY JACKSON took seventeen aerial photographs of
Baker Canyon in Silverado.

On January 18, 2005, Orange County Forensic Scientist LYNN HOWARD and FELICIA
GARDNER conducted a blood alcohol test on Deputy JEROME LARSON, which resulted in no
alcohol in his blood.

BACKGROUND INFORMATION
BROWN had been arrested for the following criminal offenses:

> Battery
> Receiving stolen property
» Carrying a concealed weapon

» Possession of dangerous weapon

3. Al

BRUCE NUCKOLLS
INVESTIGATOR
DATE OF REPORT: December 28, 2004
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EDWARD CONTRERAS
SUPERVISING INVESTIGATOR
DATE OF APPROVAL: January 08, 2005
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